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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi indokolja az új szabályozásnak a bevezetését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Kérdésem a hamarosan bevezetésre kerülő új hulladékkoncesszióval függ össze.

 

2022 nyarán jelentették be, hogy a Mol nyerte a hulladékkoncessziós pályázatot, így a hulladék 
begyűjtésért és kezelésért idén júliustól kezdve 35 éven át a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Zrt.
lesz a felelős. Ez évente 4-5 millió tonna szemetet jelent.

A MOHU indulásával bevezetik az úgynevezett kiterjesztett gyártói felelősséget (EPR) is, ami azt 
jelenti, hogy az egyes termékek körforgásos hulladékkezelésének költségeiért a gyártók és termelők
lesznek felelősek, a díjszabást pedig az energetikai miniszer rendeletben határozza meg.

Számos aggály felmerült a gyártók részéről. Az új szabályozás értelmében a csomagoló anyagokra 
kell fizetni a "Környezetvédelmi Termékdíjat". A körülbelül 500 Ft/Kg-os csomagoló anyag árra így
+ 176 Ft/Kg költség tevődik még pluszban. Ez 30%-os drágulást jelent, amit végül a 
végfelhasználó, azaz a vásárló fizet majd meg.

Eddig egy cég egyszerűen elvitte az újrahasznosítható hulladékot a feldolgozóhoz, az új 
szabályozás értelmében csak akkor tehetik meg, ha van szerződésük a MOHU-val. 

Korábban is nagyon szigorú szabályok szerint működtek ezek a feldolgozók, hiszen mindent 
szállítólevélen vettek át, valamint kellet írniuk egy "Átvételi jegyet” is az átvett termékekről.
Így a központosított szolgáltatás nem olcsóbb, hanem drágább lesz, terhet jelentve ezzel a 
vállalkozásoknak és a fogyasztóknak egyaránt.
Arról nem is beszélve, hogy a rendszer és a felület sem felhasználóbarát, annak kezelése is csak 



felesleges teher vállalkozások esetén.
Kérdéseim tehát, hogy mi indokolja ennek az új szabályozásnak a bevezetését?
Mitől lesz biztonságosabb, jobban működő ez a rendszer ezzel az „államosítással”?

 

 

Megtisztelő válaszát megköszönve,

Tisztelettel:

 

Dócs Dávid
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